










 

 
 

 
FCSOD 
Helihavenlaan 21                                           

1000 BRUSSEL   

 

 

Brussel, 12 September 2018 
 
 

Kabinet minister-president Vlaamse Regering 
Mevrouw Miet Vandersteegen 

Voorzitster Sectorcomité XVIII 
Martelaarsplein 19  
1000 BRUSSEL 

 
Betreft: protocol – tweede pensioenpijler - VPS-wijziging 

 
 

Geachte mevrouw de voorzitter, 
 

FCSOD besluit deze onderhandelingen met een protocol van akkoord met 
opmerkingen. 
 

Met het voorzien van aanvullend pensioen voor haar werknemerspersoneel komt 
de Vlaamse regering tegemoet aan een eis die we reeds meer dan een 

decennium op tafel leggen. Eindelijk wordt er een inspanning gedaan om een 
aanvulling te voorzien bovenop de veel te lage werknemerspensioenen. 
 

Wel hebben wij volgende opmerkingen die eveneens tijdens het overleg ter 
sprake zijn gekomen.  

 
In eerste instantie wensen wij te wijzen op de manier van financiering van het 
pensioenfonds. In de nota aan de Vlaamse regering wordt voorzien dat de 

financiering van de recurrente pensioenbijdrage zal gebeuren door een 
vermindering van loonkredieten van de aansluitende entiteiten van de diensten 

van de Vlaamse overheid ten bedrage van 5 miljoen euro in functie van de 
opbrengsten ten gevolge van de hervorming van het ziekteverlof van 

ambtenaren. Wij kunnen niet akkoord gaan met deze manier van financieren en 
verwachten dat beide dossiers strikt van elkaar gescheiden blijven.  
 

Verder valt het ons op dat er bij de budgetraming een buffer van 3.055.323 euro 
zal overblijven. Wij betreuren dat geen duidelijkheid gegeven wordt over de 

bestemming van deze buffer. Tijdens het overleg werd gesteld dat de buffer 
gebruikt zal worden als waarborg voor de financiering van de 
rendementsgarantie van 1,75%. Uit de teksten die voorliggen kunnen wij echter 

niet afleiden of deze buffer voldoende zal zijn en wat de gevolgen zijn wanneer 
deze buffer opgebruikt is. Wij betreuren dat de omvang en de bestemming van 

de buffer niet reglementair werd gekaderd. Zeker gezien de buffer ongeveer 
14% van het totaal budget blijkt te zijn.  



 

Wij trekken dan ook de conclusie dat er budgettaire ruimte was om het 
zorgkrediet en de thematische verloven toe te voegen aan de gelijkgestelde 

periodes. Wij betreuren ten zeerste dat er niet voor het maximaal mogelijke is 
gegaan.  
 

Hiernaast valt ons bij de financiering voorzien in het regeringsbesluit op dat er 
gekozen is voor een verrekening van het voltijdse bruto maandsalaris met de 

factor 13,82. Wij stellen vast dat dit om een vaste factor gaat en dat dit ook wil 
zeggen dat er bij eventuele verhoging van de eindejaarstoelage er opnieuw zal 
onderhandeld moeten worden. Ook merken wij op dat andere toelagen niet zijn 

opgenomen in deze factor. We blijven van mening dat toelagen integraal deel 
uitmaken van het loon en dus ook zouden moeten worden opgenomen in de 

berekeningsbasis voor het aanvullend pensioen.  
 
 

Hoogachtend, 
Met vriendelijke groeten, 

Namens de FCSOD, 
 

 
Ilse Remy 
Coördinator 

 



 

 

Betreft : Protocol rond het ontwerp van besluit van de Vlaamse Regering 

tot wijziging van het VPS, wat betreft een publieke pensioentoezegging 

voor de contractuele personeelsleden. 

 

 

Het VSOA sluit een protocol van akkoord met volgende opmerking : 

 

Het VSOA kan zich onmogelijk akkoord verklaren met de intentie van de Vlaamse 

regering om de uitgespaarde middelen van de voorgestelde hervorming van het 

ziekteverlof integraal te storten in het pensioenfonds voor de tweede pensioenpijler 

voor de contractuele personeelsleden. Dit is een fundamenteel nefaste stellingname 

waarbij  contractuele en statutaire personeelsleden tegen elkaar opgezet worden : 

wat er van de statutairen afgenomen wordt, wordt “geschonken” aan de 

contractuelen.  

 

Francis Van Lindt 

Voorzitter 

VSOA-Vlaamse overheid 

 


